
Beste mede-bewoners van het mooie, groene, Rozendaal, 

Er is afgelopen zomer weer veel gebeurd in de wijk; het zwembadgebouw gaat er komen, 
nieuwe speeltoestellen zijn besteld en worden geplaatst, overal zie je isolatie-activiteiten 
en ondertussen gaat het gewone leven ook gewoon door! Wat een bedrijvigheid! 

Zichtbaar voor iedereen zijn de snoei-activiteiten in de wijk; voor sommigen teveel en voor 
anderen te weinig. Om dat eens te verduidelijken, hebben we Dirk-Jan de Jong, de 
eigenaar van de fa. Van Beers, onze “hof-hovenier”, gevraagd een toelichting te geven op 
het snoeien van bomen en struiken. Zijn relaas leest u hieronder. 

Hoveniers-bedrijf fa. Van Beers 
 

“Boompje groot, Plantertje dood” is een bekend gezegde en er zijn enorm veel 
boeken vol geschreven door groenliefhebbers over de thema’s “Bomen” en 
“Snoeien”. Wanneer een boom (te)groot wordt dan zie je soms dat de boom 
gesnoeid wordt of dat zelfs de totale kroon eruit gezaagd wordt! Dit heeft 
vaak iets weg van “boom-verminking” en heeft eigenlijk altijd tot resultaat 

dat de boom voor altijd een lelijk eendje en een zorgenkindje blijft met 
inrottende snoeiwonden en nieuwe scheuten op onnatuurlijke plekken die dan 

ook weer gesnoeid moeten worden. Dit alles maakt de boom alleen maar zwakker en leidt 
onvermijdelijk tot het rooien van de boom. 
  
Wat wordt er eigenlijk onder snoeien bedoeld? 
Snoeien is alleen functioneel voor de mens en de omgeving van de boom met als doel meer 
licht te krijgen, goede houtproductie, of omwille van fruit of veiligheid. 
Je moet je eigenlijk altijd afvragen waarom er gesnoeid moet worden. Als gezegd, de 
boom of struik reageert door nieuwe scheuten te maken en dat verklaart de spreuk 
“snoeien doet groeien”. Iedere snoei veroorzaakt een overlevings reactie; immers de 
kroon(= bladoppervlak) staat niet meer in verhouding tot zijn wortels. 
  
Op plekken waar bomen en mensen samenleven, mogen geen gevaarlijke situaties 
ontstaan. Daarom wordt er, voor de veiligheid, in bomen sporadische en noodzakelijk 
gesnoeid. Breukgevoelige takken worden weggehaald of ingesnoeid : dode of aangetaste 
takken, “plakoksels”( niet vergroeide takken) en topzware takken worden verwijderd 
waardoor er geen gevaar meer kan ontstaan. 
Naar mijn idee is het het mooiste  om de bomen zoveel mogelijk in hun natuurlijke groei te 
kunnen tonen en zo weinig mogelijk te snoeien; dan pas worden de ware kenmerken van de 
boom zichtbaar. Alleen de boom bepaald hoe groot hij kan worden op de plek waar hij 
staat en precies daarom moeten wij van te voren goed nadenken over wat we inplanten en 
aan welke nieuwe soorten wij behoefte hebben. 
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Samengevat snoei is een noodzakelijk kwaad en het uitgangspunt is om de bomen zoveel 
mogelijk in hun natuurlijke vorm te behouden. 
De uitzonderingen zijn vormsnoei om bomen te vormen tot knot-bomen, leibomen, 
gekandelaberde bomen of geschoren bomen.  
De reden hiervoor kan esthetiek of ruimte-gebrek zijn; deze vormen van snoeien blijven 
een compromis en geven veel terugkerend onderhoud. 

Hoop dat ik met dit stukje het een en ander heb kunnen verduidelijken. 
Graag tot ziens in uw mooie wijk! 
Dirk Jan de Jong, van Beers Hoveniers, Achterveld,  

Nieuwe Groen Commissie 

Het bestuur is enorm blij dat er weer vrijwilligers zijn voor het belangrijke Groencommissie 
werk! 
Het zijn Tineke Janssen (vz), Fred den Boeff en Remco Reedijk.  
Zij zullen gevraagd én ongevraagd “Groen”-advies geven aan het bestuur en gaan dus 
meedenken over het onderhoud en de ontwikkeling van het groen in onze wijk op basis van 
het Groenplan. Je kunt denken aan zaken als het zaaien van “wilde” bloemen, eventueel 
planten van vruchtbomen, ontwikkeling van “kopgevels” en toekomst-plannen voor plekken 
waar op termijn gerooid zal gaan worden want “een Groene wijk is op de toekomst 
voorbereid”, nietwaar?? 
De Groencie.-leden hopen op veel contact met bewoners.  
Wensen, opmerkingen, suggesties zijn dus meer dan welkom op groen@groenstichting.nl 
Kortom: een leuke maar ook soms een complexe klus  
voor deze enthousiaste vrijwilligers ! 

Ron is onze nieuwe Beheerder! 

Na ruim een jaar is ook een nieuwe beheerder “gevonden”! Hij heeft zich al voorgesteld op 
de site en recent zijn de taken van de interim beheerders Franc en Thijs, aan hem 
overgedragen!! Hij is bereikbaar op beheerder@groenstichting.nl  

Wij wensen hem veel plezier en succes toe!!

vlnr. Thijs, Franc, Ron en Dirk-Jan (hovenier)
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